

國立陽明交通大學 淨零排放宣言

National Yang Ming Chiao Tung University Net Zero Emissions Statement

國立陽明交通大學身為創新研發及培育高教人才的搖籃，面對氣候變遷對人類帶來的影響和挑戰，樂意以實際作為接軌國際社會，攜手努力，共同實現 2050 年全球淨零排碳之目標。

National Yang Ming Chiao Tung University (NYCU), with its standing as a cradle for nurturing higher education talents, is willing to take actions in face of impacts and challenges as a result of climate change and will work with local and international partners to achieve the global net zero emissions goal by 2050.

承諾

Commitment

國立陽明交通大學承諾將於 2050 年前達成「淨零排放」目標。

National Yang Ming Chiao Tung University is committed to achieving the net zero emissions goal by 2050.

策略

Strategies

- 鼓勵師生投入「能源轉型」與「產業轉型」研究，邁向科技、經濟及生活的進步可與環境、生態、社會共榮共好的願景。

Encourage faculty members and students to engage in research on “Energy Transition” and “Industrial Transition” and to strive for the vision of ensuring prosperity in the environment, ecosystem, and society throughout advances in technology and economy.

- 擴大再生能源與綠色能源使用比例，輔以無紙化及數位校園政策，以數據實證方式，定期進行氣體排放盤查，檢視改善進程。

Expand the use of renewable energy and green energy, concurrently implement paperless and digital campus policies, and conduct regular measurement of GHG emissions and review improvement progress by using data evidence.

- 引進各式節能工具，營造環保的學習及生活場域，落實「生活轉型」目標。
Introduce various energy conservation tools, create an eco-friendly learning and living environment, and achieve the “Lifestyle Transition” goals.
- 發揮大學社會責任，積極開設永續發展相關課程與活動，增進利害關係人在淨零排放議題上的知能，提升其地球公民的責任意識，推動「社會轉型」。
Fulfill the university’s social responsibilities, actively offer courses and activities related to sustainable development, improve stakeholders’ knowledge of net zero emissions and raise their awareness of their responsibilities as a global citizen, and promote “Social Transition.”
- 鏈結在地產業、各級校園、鄰近社區，共同響應國家 ESG 四大轉型策略，打造淨零排放生活圈。
Connect local industries, campuses of all levels, and neighboring communities to jointly take actions in response to the country’s four major ESG transition strategies and create a net zero living environment.



國立陽明交通大學 校長

National Yang Ming Chiao Tung University, President



國立陽明交通大學 永續長

National Yang Ming Chiao Tung University, Chief Sustainability Officer

